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 الملخص:

حٓدف ْذِ اندراست إنى بٍاٌ أثز يؼٍار الإفصاح ػهى شًٕنٍت الإفصاح انًحاسبً، ٔالأثز انذي ٌخزكّ يؼٍار الإفصاح ػهى يصداقٍت ٔػدانت 

ح انًحاسبً فً انًؤسساث انحكٕيٍت الأردٍَت. ٔحبُج ْذِ اندراست انخقارٌز انًانٍت، كًا ٔحٓدف إنى انخؼزف ػهى الأًٍْت انخً ٌحظى بٓا الإفصا

 انًُٓج انٕصفً انخحهٍهً، حٍث حى جًغ انبٍاَاث يٍ خلال اسخباَت أػدث خصٍصاً نٓذا انغزض، ٔحى حٕسٌؼٓا ػهى يجخًغ اندراست انبانغ ػددِ

انًدققٍٍ. ٔحٕصهج اندراست إنى أٌ يؼٍار الإفصاح ػٍ انًؼهٕياث ( يسخجٍباً يٍ انًدٌزٌٍ انًانٍٍٍ ٔرؤساء الأقساو انًانٍت ٔانًحاسبٍٍ 94ٔ)

 انًانٍت نهقطاع انحكٕيً انؼاو ٌؤدي إنى شفافٍت الإفصاح ٔإنى دقت ٔشًٕنٍت الإفصاح انًحاسبً؛ ٔبانخانً سٌادة كفاءة الإفصاح انًحاسبً

الإفصاح انًحاسبً نهخقارٌز انًانٍت ٔيزاػاة دقت ٔشًٕنٍت الإفصاح  ٔسلايت انخقارٌز انًانٍت. ٔأٔصج اندراست بضزٔرة الانخزاو بانًؼٍار ٔشفافٍت

انًحاسبً نكافت انخقارٌز انًانٍت انًُشٕرة نهقطاع انحكٕيً انؼاو نخحسٍٍ جٕدة انًؼهٕياث، ٔانؼًم ػهى سٌادة َسبت انٕػً نهؼايهٍٍ فً 

 قٕاػد الإفصاح انٕاردة فٍٓا.انقطاع انحكٕيً فًٍا ٌخؼهق بًؼاٌٍز انًحاسبت اندٔنٍت فً انقطاع انؼاو ٔ

 الإفصاح، انخقارٌز انًانٍت، جٕدة انخقارٌز انًانٍت، انقطاع انحكٕيً انؼاو. :كهًاث يفخاحٍت

The implementation of IPSAS disclosure standards in the public sector and its role in 
enhancing the quality of financial reports’ disclouser 

Abstract: 

This study aims to investigate the effect of IPSAS disclosure standards on the comprehensiveness of the 

Jordanian accounting disclosure. It also investigates the impact of such standards on the reliability of financial 

reports. This study also intends to understand how Jordanian public sector perceives the IPSAS disclosure 

standards. To answer the study questions, a questionnaire was distributed and collected from 49 specialized 

CEOs, accountants and auditors. Results showed that the disclosure standards lead to improve transparency, 

accuracy and the comprehensiveness of the accounting disclosure. Thus, these standards increase the quality 

of the accounting disclosure and reliability of financial reports. The study recommends the following: first, the 

necessity of adhering to the disclosure standards in Jordan due to the acquired benefits from such adoption. 

Second, it is also recommended to raise awareness through training programs in Jordanian public sectors to 

implement IPSAS standards especially the discloser standards. 

Keywords: Disclosure, Financial Reporting, Quality of Financial Reporting, General Government Sector. 
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